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Dr. Kövér László

az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Dr. Réthelyi

Miklós, nemzeti erőforrás miniszter úrho z

„Ténylegesen hány nő élt eddig a 40 évjogosultsági idővel összefüggőkedvezményes nyugdíjazás

lehetőségével? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

A választási kampányban többször hangoztatták, hogy a nők számára bevezetik annak a

lehetőségét, hogy 40 év szolgálati idő után nyugdíjba vonulhassanak . A kormányváltást követően

hosszú hónapokig csend volt ez ügyben . Az ígéreteket számon kérő kérdéseinkre kitérő választ

adtak. Az őszi törvénygyártás során végül elfogadták azt a javaslatot, amely 40 év jogosultsági idő

után lehetővé teszi a csökkentés nélküli nyugdíjazást a nők számára .

A jogosultsági idő azonban nem azonos a szolgálati id ő fogalmával. A törvény illetve rendele t

szűkíti ezt a meghatározást, többek között nem számítanak bele a szakmunkás évek sem . E

problémát többször is felvetettük a törvényjavaslat parlamenti vitájában, azonban a kormány

elzárkózott a tényleges megoldás elől .

Korábban az ígérgetések során még több tízezer érintettről beszéltek, akik majd élni tudnak e

lehetőséggel. Most, hogy már fél éve hatályban van a törvény, feltehetően voltak, akik már

igényelték az új feltételek mentén nyugdíjazásukat . Talán érdemes lenne egy kasszát készíteni ,

vajon mennyien is tudnak élni e kedvezménnyel .
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Az adótörvények elfogadásakor a nyugdíjjárulék 9,5%-ról 10%-ra való emelését azza l

indokolták, hogy a 40 év szolgálati id ővel kapcsolatos kiadásnövekedést kell ebbő l fedezni . Ez

azonban még a kedvezményes nyugdíjazásról szóló szabályozás elfogadása előtt volt . A végül

elfogadott rendszer azonban szűkebb körre vonatozik, így feltehetően kevesebb pénzt is igényel

annak fenntartása.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat :

Ténylegesen hány nő élt eddig a 40 év jogosultsági idővel összefüggő kedvezménye s

nyugdíjazás lehetőségével? Milyen a nyugdíjazottak iskolai végzettség szerint i

összetétele? Hány érintett nyugdíjazására számítanak még az idén ?

Mekkora kiadásnövekedést jelentett az intézkedés bevezetése eddig és mennyire

számítanak az év hátralévő részben ?

Valóban szükséges volt a kedvezmény bevezetéséb ől fakadó kiadásnövekedés

ellensúlyozására 0,5%-kal emelni a minden munkavállaló által megfizetni kötele s

nyugdíjjárulékot?

Hány embert utasítottak el azok közül, akik ilyen módon szerették voln a

nyugdíjazásukat kérni? Mik voltak az elutasítások okai ?

Tisztelettel várom válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és hatáskörér ő l

szóló 212/2010 . (VII . 1 .) Korm. rendelet 41 . § j) pontja alapján Ön felel a szociál- é s

nyugdíjpolitikáért ezért kérdezem Miniszter Urat.

Budapest, 2011 . július 20 .
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